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Susret posle 7500 godina! - Pokrajinski sekretar za kulturu Milorad Ćurić i članica  Gradskog
veća Grada Pančeva Nada Berkuljan posetili Starčevo i obećali pomoć u projektu “Neolitsko
Starčevo“    

   Sve su prilike da će jedno od najvrednijih arheoloških znamenja starčevačko neolitko naselje,
dobiti ono što mu je davno pripadalo - ulazak u red evropskih i svetskih arheološko-turističkih
destinacija. Ovo je u zvaničnoj poseti u četvrtak, 3. februara, potvrdio i sam Pokrajinski sekretar
za kulturu Milorad Đurić.

   U pratnji saradnika, kao i gradske većnice za kulturu Nade Berkuljan, on je najpre razgovarao
s predstavnicima MZ-a Starčevo, predvođenim pokrajinskim poslanikom Petrom Andrejićem, da
bi zatim odgledao petnaestominutnu prezentaciju idejnog rešenja budućeg
arheološko-turističkog parka “Neolitsko Starčevo“.

   - U razgovorima s ljudima iz vojvođanskih sredina pokušavamo da lociramo projekte koji su
interesantni s pokrajinskog nivoa. Podrobnim istraživanjem ćemo izdvojiti one najperspektivnije
iz lokalnih ponuda, dok ćemo ostale prepustiti kao obavezu gradskim, odnosno opštinskim
upravama. U Pančevu su to Umetnička radionica “Staklo“, čije bi oživljavanje predstavljalo
očuvanje industrijske, ali i kulturne baštine i, naravno, neolitski park, koji bi trebalo da
predstavlja turistički brend i okosnicu razvoja čitavog regiona - navodi Đurić.

   Ovakvo razmišljanje je iz apekta gradskih vlasti podržala i većnica Nada Berkuljan, koja je
dodala i sledeće:   - Nije nikakva tajna da Starčevo prednjači u mnogim segmentima, kad su
naseljena mesta u pitanju. To se itekako odnosi i na oblast kulture, gde se maletene
svakodnevno odvijaju najrazličitiji i veoma kvalitetni sadržaji. Projekat “Neolitsko Starčevo“ mi
smo već prepoznali i podržali sredstvima za izradu Studije izvodljivosti, rekla je Berkuljan.

   U svojstvu domaćina, ispred Saveta MZ-a Starčevo, Petar Andrejić je naglasio ubrzani
sveukupni razvoj mesta, gde naročiti akcenat ima društvena nadgradnja.

   -  Već godinama negujemo mnoge kreativne i kulturne poduhvate, a takođe pomažemo rad
mnogobrojnih klubova i udruženja. Neke od njih smo čak i uspeli da reanimiramo ili iniciramo.
Neolitsko naselje bi bilo kruna naših napora da ovo mesto učinimo do kraja iznadprosečnim -
naglasio je Petar Andrejić.

   Usledila je kratka video-prezentacija projekta “Neolitsko Starčevo“, uz komentar arhitekte
Miodraga Mladenovića, jednog od rodonačelnika ideje. On je rekao da su svemu prethodile
opsežna marketinška studija, bezbroj analiza i multidisciplinarnih sagledavanja, kako bi se
iskristalisale dve osnovne postavke.
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   - Prva je da je Starčevačka kultura brend Starčeva. Ova neolitska kultura detektovana je i na
prostorima Hrvatske, Mađarske, Rumunije, centralne Srbije i Makedonije, ali svoje ime nosi baš
po našem naselju Starčevu. Davne 1921. godine, profesori sa Harvardskog i Beogradskog
univerziteta, zajedničkim radom detektovali su ovu novu kulturnu grupu, hronološki je smestivši
između kultura Lepenskog vira i Vinče. Činjenica da se čitava kulturna grupa naziva po
Starčevu za nas je bila značajna odrednica. Druga marketinška postavka bila je da je Beograd
tržište Starčeva. Sa svojih dva miliona stanovnika i rastućim trendom na polju turističkih usluga,
blizinu Beograda shvatili smo kao razvojnu šansu našeg projekta - objasnio je Mladenović. 

   Svestan je i da će neko reći da je projekat megalomanski, ali i da je zamisao išla baš u tom
pravcu. U narednim godinama predviđena je izgradnja replika svih neolitskih naselja proučenih
u okruženju, izgradnja upravne zgrade sa muzejskim depoom, kongresnim centrom,
ugostiteljskim sadržajima i najširom turističkom ponudom.

   - Kompleks će biti upotpunjen i kampom i bungalovskim naseljem, čime će se stvoriti uslovi za
prihvat turista koji trasom od Severnog ka Crnom moru već prolaze našom opštinom. Činjenica
da je Podunavlje određeno kao strateški interes Evropske unije, dodatno olakašava naš posao.
Na ovom poslu svakodnevno radi tim referentnih stručnjaka, a sa ponosom mogu istaći da se
realizaciji projekta pridružio i prof. dr Nenad Tasić, naš eminentni arheolog koji već radi na
neolitskom lokalitetu Vinča. Mnogo je toga potrebno uraditi, a za nas je najvažnije da u ovoj
godini završimo izradu projektne dokumentacije, kako bi stvorili i formalne okvire za apliciranje
na konkursima evropskih fondova. Saradnja koju smo ostvarili sa stručnim službama Uprave
grada Pančeva u tom smislu je nemerljiva - sumira poznati pančevački arhitekta. On je najavio i
da je tokom godine planirana poseta naučnog tima Harvardskog univerziteta, a samim
početkom proleća, tačnije na dan ravnodnevice, uz veoma interesantan kulturni sadržaj,
predviđeno je bratimljenje neolitskih mesta Starčeva, Vinče i Lepenskog Vira.

   

Već narednog dana u petak, 4. februara, dogodio se i prvi preliminarni susret pomenutih aktera
kao naznaka buduće plodne saradnje. Kako je kroz šalu rečeno - na ovaj susret čekalo se 7500
godina. U nesvakidašnje prisnoj i nadahnutoj atmosferi ovi “Neolićani“ trasirali su temelje
budućeg arheološko-turističkog trougla što umnogome prevazilazi prvobitne zamisli, a ideje i
predlozi “vrcali“ su na sve strane. Jedan od najkompetentnijih učesnika skupa profesor na
Filozofskom fakultetu i direktor projekta “Vinča“ Nenad Tasić, ushićen ovom idejom, akcenat
buduće zamisli stavio je na vanvremenu plemenitost neolitske epohe, jer ona je, pored svega
ostalog, upamćena po jednom od najdužih perioda bez rata, te je odgovornost svih učesnika u
duhovnom smislu još izraženija.

   Dalja razrada ideje sledi na prolećni ravnodnevicu 21. marta kada će Starčevo biti centar
svetskih neolitskih megapolisa.
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